
 محمد خراسانی زاده با اشاره به مالکیت 
قطعی موزه هنرهای معاصر تهران بر بازارچه 
له واقع در ضلع شمالی موزه، درخواست  لا
کرد: برای حل این معضل و تخلیه این فضا 
از غرفه های موجود، عزم ملی شکل بگیرد. 
یکی از مشکلات موزه هنرهای معاصر تهران 
له از  در طول سال های سال، تخلیه بازارچه لا
غرفه های موجود و بازگشت این محوطه به 
فضای موزه بوده است. پیش از این نیز »مهر« 
همچون  تجسمی  پیشین  مدیرکل های  از 
مجید ملانوروزی و هادی مظفری درباره این 
موضوع پیگیری کرده بود که در دوره هرکدام 
بر تخریب و تخلیه این فضا از محوطه بازارچه 
کید کرده بودند و حتی مجید ملانوروزی در  تا
گفت وگویی با عنوان »برخی درصدد تصاحب 
موزه هنرهای معاصر هستند/ سوپرمن نبودم« 
از این موضوع به عنوان حسرت بزرگش یاد کرد. 
وی بیان کرد: بدترین حسی که شاید همیشه 
تلاش های  به رغم  است  این  باشم  داشته 
فراوان نتوانستم بازارچه بین موزه هنرهای 
کنم و  معاصر تهران و موزه فرش را تعطیل 
فضای آن را در اختیار موزه هنرهای معاصر 
تهران قرار دهم و این حسرت بر دلم ماند. اما 
طی ۲ سال گذشته، طبق کمیسیون ماده ۱۰۰ 
شهرداری ها، حکم تخلیه این غرفه ها از بازارچه 
له به صورت قطعی اعلام شده است و قرار بر  لا
این بوده که این غرفه ها در فضایی جایگزین 
)باغ کتاب( مستقر شوند اما این موضوع نیز در 
هاله ای از ابهام قرار دارد. به همین بهانه و پایان 
دولت سیزدهم و استقرار دولت جدید، مساله 
له را با مدیرکل هنرهای تجسمی و  بازارچه لا

ح  سرپرست موزه هنرهای معاصر تهران مطر
کردیم. محمد خراسانی زاده، مدیرکل هنرهای 
تجسمی و سرپرست موزه هنرهای معاصر 
له، از اهالی رسانه  تهران با اشاره به بازارچه لا
درباره حل این معضل درخواست کمک کرد 
کنون در بازارچه  و توضیح داد: افرادی که هم ا
له حضور دارند، آدم های شریفی هستند  لا
و تک تک آنها عزیزند و علاقه مند نیستیم 
که کوچک ترین آسیب اقتصادی به آنها وارد 
گر عزمی ملی شکل بگیرد، امکان  شود اما ا
اینکه فضای جایگزینی برای آنها فراهم شود، 
حتما میسر خواهد بود چون ما در فضایی 
که موزه هنرهای معاصر تهران و این گنجینه 

گرانبهای فرهنگی و هنری قرار دارد، به واسطه 
اشتغال زایی برخی، ظرفیت های این فضا را از 
له بخشی از  دست داده ایم. فضای بازارچه لا
محوطه موزه و قسمتی از طراحی موزه بوده 
که تا سال ۱۳۶۸ نیز توسط موزه مورد استفاده 
قرار می گرفته است. خراسانی زاده گفت: موزه 
هنرهای معاصر تهران با وجود اینکه رسما 
له است اما به هیچ  صاحب فضای بازارچه لا
وجه اجاره ای از این غرفه ها دریافت نمی کند 
و هیچ کسی به جز موزه مالکیتی بر این فضا 

ندارد. 
  باغکتابدرحدگمانهزنی

سرپرست موزه هنرهای معاصر تهران درباره 

باغ کتاب و فضای جایگزین این بازارچه، بیان 
داشت: باغ کتاب در حد گمانه زنی بوده و 
هیچ وقت قطعی نبوده است. هر تصمیمی که 
در این مورد گرفته می شود باید تصمیم ملی 
باشد و کمترین آسیب به عزیزانی که در آنجا 
مستقر هستند، وارد شود. مشابه این مورد 
را قبلا داشته ایم؛ همچون بازارهای میوه و 
تره بار که برای شکل گیری آنها، عزمی ملی 
شکل گرفت و شهرداری محل هایی را برای 
له نیز  این موضوع اختصاص داد. بازارچه لا
چون به عنوان مرجع خرید مردم شناخته 
شده است، باید مکانی جایگزین برای آن در 
نظر گرفت. بازارچه لاله مشمول حکم قطعی 
کمیسیون ماده ۱۰۰ شهرداری ها است، یعنی 
حتما باید این فضا از غرفه های موجود تخلیه 
شود. در دوره های مختلف نیز اقدام هایی 
صورت گرفته بود اما چون موضوع معیشت 
اقدامی  فعلا  بوده،  ح  مطر دوستان  این 
اجرایی صورت نگرفته است. خراسانی زاده 
در پایان گفت: با تقابل در مورد این موضوع 
نمی توانیم به نتیجه برسیم و در این ارتباط 
باید دست به دست دهیم و همه ما با همه 
کسانی که در آنجا ذینفع هستند، گفت وگو 
کنیم تا اقدامی موثر انجام شود. بعید می دانم 
عمر مدیریتی من برای به نتیجه رسیدن این 
موضوع قد بدهد اما تلاش کردم ضوابط قابل 
گر این  اجرا را برای دوستان توضیح بدهم و ا
له  همراهی شکل می گرفت، قطعا بازارچه لا
می توانست مجددا به محوطه موزه هنرهای 
معاصر تهران و محلی برای هنرمندان و خلق 

آثار هنری تبدیل شود

سینمــــــــا

5فرهنگوهنر   سالهفتم
ه1886  شمار

سه شنبه 
1403 .05 .09
24    محرم     1446/    30  جولای  2024

a r m a n m e l i . i r
خبــــــــــر

 سیدمحمد صفی زاده، بنیانگذار گروه نشریات ابرار در سن 7۳ سالگی بر اثر ایست قلبی 
درگذشت. سیدمحمد صفی زاده )7 اسفند ۱۳۳۰ – 7 مرداد ۱۴۰۳( روزنامه نگار و فعال مطبوعاتی 
ایرانی بود. او صاحب امتیاز گروه نشریات ابرار بود. در دوره مدیریت او، روزنامه ابرار ورزشی به عنوان 
پیشگام روزنامه های ورزشی ایران تیراژهای افزون بر ۱۰۰ هزار نسخه را تجربه کرد. صفی زاده یکی 
از اعضای اولیه حزب جمهوری اسلامی بود. او معاونت دادستانی کل و شهربانی کل کشور و 
معاونت وزارتخانه های آموزش و پرورش، کشور و کشاورزی در دهه های ۱۳۶۰ و ۱۳7۰ را عهده دار 
بود. او همچنین در اوایل دهه ۱۳7۰ ریاست فدراسیون فوتبال ایران را به عهده گرفت. صفی زاده 
در سال ۱۳7۵ به همراه چند نفر از دوستان خود انجمن روزنامه نگاران مسلمان را بنیاد گذاشت.

وی تا پیش از وفات صاحب امتیازی، مدیرمسئولی و سردبیری ابرار و روزنامه ابرار ورزشی و روزنامه 
ابرار اقتصادی را عهده دار بود. مرحوم سیدمحمد صفی زاده هجدهمین رئیس تاریخ فدراسیون 
فوتبال کشورمان بود که بعد از استعفای ناصر نوآموز در تیرماه سال ۱۳7۲ بر مسند ریاست 
فدراسیون تکیه زد. صفی زاده بعد از ناصر نوآموز دومین رئیس فدراسیون فوتبال کشورمان بود 
که توسط دکتر حسن غفوری فرد انتخاب می شد. او در شرایطی رئیس فدراسیون فوتبال شد 
که تیم ملی فوتبال کشورمان به مرحله دوم مسابقات فوتبال مقدماتی جام جهانی ۱۹۹۴ آمریکا 
صعود کرده بود. مراسم تشییع و تدفین سیدمحمد صفی زاده سه شنبه ساعت ١٠ صبح در قطعه 

۲۰۲ بهشت زهرا )س( برگزار می شود.

بنیانگذارگروهنشریات»ابرار«درگذشت

 در جلسه شورای هنر عنوان شد

  رفع ابهامات اجرایی 
با سند موسیقی

ریاست  به  هنر  شورای  جلسه   
محمدمهدی اسماعیلی، وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی برگزار شد. جلسه شورای 
اسماعیلی  محمدمهدی  ریاست  به  هنر 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و با حضور 
سالاری  محمود   ، هنر شورای  اعضای 
علی  فرهنگ،  وزارت  هنری  امور  معاون 
دهکردی مدیرعامل خانه سینما و محمد 
هنرهای  دفتر  مدیرکل  خراسانی زاده 
تجسمی دوشنبه ۸ مرداد ماه برگزار شد. 
وزیر ارشاد گفت: از مهم ترین توفیقات دولت 
شهید رئیسی در حوزه فرهنگ، تدوین و 
ابلاغ اسناد بالادستی بود. به طور مثال 
از  مهمی  بخش  توانست  موسیقی  سند 
ابهامات اجرا را برطرف کند که گامی بلند 
در مسائل اجرایی محسوب می شود. وی 
با اشاره به بررسی سند هنرهای تجسمی، 
افزود: در سند هنرهای تجسمی به دنبال 
تقویت سازوکارهای پرورش جوانان هنرمند 
هستیم.  تجسمی  هنرهای  اقتصاد  و 
اسماعیلی ضمن اشاره به سند هنرهای 
نمایشی، بیان کرد: در سند هنرهای نمایشی 
تاسیس بنیاد ملی تئاتر ایران تصویب شد. 
وزیر ارشاد در مورد ساختار تدوین سند، 
بیان داشت: شورای عالی انقلاب فرهنگی 
ساختار شکلی مشخصی برای تدوین اسناد 
دارد که دوستان در ویرایش اسناد پیش رو 
به آن توجه و برای جلسات آینده در آن 
چارچوب عمل کنند. وی ادامه داد: خانه 
سینما نیز در جلساتی که برای ویرایش سند 
سینما برگزار می شود نقش آفرینی بیشتری 
کند تا در نهایت این سند آماده تصویب 
شود. اسماعیلی در پایان گفت: ان شاءا... 
کرد.  در شیراز ۱7 سینما افتتاح خواهیم 
علی دهکردی هم اظهارکرد: از وزیر فرهنگ 
که بعد از سال های سال به این مسأله مهم 
مبنی بر اینکه بنیادهای فرهنگی و هنری 
کشور نیاز به اسنادی دارد که در حافظه 
کردند  تاریخی و ملی ما ثبت شود، توجه 
تشکر می کنم. وی با تشکر از کسانی که در 
تدوین سند سینما دخیل بودند، افزود: 
این سند، سند وزین و قدرتمندی است؛ 
بسیار  سند  این  کلمه  به  کلمه  اهمیت 
ویژه است و این اقدام کار مهم و با ارزشی 
به شمار می رود. در این جلسه سند هنرهای 
تجسمی و سند سینما مورد بحث و بررسی 

قرار گرفت.

 آژانس جاسوسی کره جنوبی از قول دو قانونگذار گزارش 
کیم جونگ اون«، »جو آئه« برای جانشینی  کرد، دختر »
گرچه این انتخاب نهایی نیست و او  پدرش آماده می شود، ا
در نهایت می تواند شخص دیگری را انتخاب کند. سرویس 
اطلاعات ملی کره جنوبی این گزارش را به کمیته اطلاعات 
پارلمان ارائه کرد و گزارش داد که کره شمالی پیشنهاد 
کرده است »جو آئه« با تنظیم دفعات حضورش در جمع 
برای سنجش احساسات عمومی، کاندیدای جدی برای 
جانشینی پدرش باشد. به نقل از خبرگزاری یونهاپ، »لی 
کم قدرت خلق و »پارک سون  سونگ کوئون« از حزب حا
وون« از حزب اصلی اپوزیسیون دموکرات طی یک نشست 

مطبوعاتی این مساله را مطرح کردند. سرویس اطلاعات 
ملی کره جنوبی همچنین اعلام کرد با مطالعه یکسری 
القاب و اسامی که کره شمالی برای نام بردن دختر رهبر 
کره شمالی به کار می برد، متوجه شده که او برای جانشینی 
پدرش تربیت می شود. این سرویس همچنین در گذشته 
اعلام کرده بود، حدود ۶۰ درصد از فعالیت های عمومی جو 
آئه شامل همراهی پدرش در رویدادهای نظامی یا برخی 
دیگر مربوط به اقتصاد بود، اما استفاده کره شمالی از کلمه 
»هیانگدو« که به »راهنما« ترجمه می شود، نشان داده که 
او در مسیر تبدیل شدن به رهبر بعدی کره شمالی است. 
این سرویس اطلاعاتی همچنین احتمال اینکه کیم جونگ 

اون شخص دیگری را به عنوان جانشین خود انتخاب 
کند، رد نکرد چون سایر فرزندان او هم می توانند چنین 
نقشی داشته باشند و اینکه کره شمالی هنوز جانشین کیم 
جونگ را نهایی نکرده است. در این میان، به نظر می رسد 
کره شمالی با یکسری مشکلات سلامتی مانند  که رهبر 
افزایش وزن ۱۴۰ کیلویی و خطر بالای ابتلا به بیماری قلبی 
به دلیل استرس، نوشیدن مشروبات الکلی و کشید سیگار 
روبه روست. همچنین این سرویس اطلاعاتی مربوط به 
کره جنوبی گزارش کرده که احتمال دارد رهبر کره شمالی 
کنون ۴۰ ساله است، از اوایل دهه ۳۰ زندگی خود با  که ا
نشانه هایی از فشارخون بالا و دیابت دست و پنجه نرم کند.

کثر مردم    طبق جدیدترین نظرسنجی انجام گرفته شده،  ا
آمریکا خواستار استعفای جو بایدن،  رئیس جمهور آمریکا 
از سمت ریاست جمهوری اش هستند. بر اساس نتایج 
کثر رای دهندگان آمریکایی  ، ا نظرسنجی راسموسن ریپورتز
کنون از سمت ریاست جمهوری اش  با این ایده که بایدن ا
کثریت قریب  استعفا دهد،  موافق هستند و در عین حال،  ا
کناره گیری از  کشور تصمیمش برای  به اتفاق مردم این 
رقابت های انتخاباتی ۲۰۲۴ آمریکا را هم تایید می کنند. بر 
گرفته شده،  ۵۲ درصد از  اساس نتایج نظرسنجی انجام 
رای دهندگان آمریکایی با این پیشنهاد که بایدن پیش از 
به پایان رسیدن دوره ریاست جمهوری اش از سمت خود 
استعفا دهد،  موافق هستند. علاوه بر این،  طبق بررسی های 

انجام گرفته شده،  7۶ درصد از مردم آمریکا نیز تصمیم وی 
جهت کناره گیری از رقابت های انتخاباتی را مورد حمایت 
قرار داده اند. در این میان،  تنها ۱۸ درصد از پاسخ دهندگان 
با پایان دادن به مبارزات انتخاباتی جو بایدن مخالفت 
کرده اند. این نظرسنجی از تاریخ ۲۲ تا ۲۴ جولای انجام گرفت 
و حدود ۱ هزار و 7۴ رای دهنده در آن شرکت کردند. جدا از 
آمار مربوط به نظرسنجی ها ایده کناره گیری بایدن از سمت 
ریاست جمهوری اش، پیش از پایان دوره آن،  اولین بار از سوی 
ح شد که پس از کناره گیری بایدن  جمهوری خواهانی مطر
از رقابت های انتخاباتی،  علنا در کنگره موضوع استعفای 
کردند. مایک جانسون،  رئیس مجلس  ح  وی را هم مطر
گر بایدن  نمایندگان آمریکا، اوایل ماه جاری مدعی شد که ا

برای نامزدی در انتخابات ریاست جمهوری آمریکا مناسب 
نباشد،  او شایسته ریاست جمهوری نیز نخواهد بود ، از این 
ح کرد. علاوه بر این،  نانسی  رو ایده استعفای بایدن را مطر
میس،  نماینده جمهوری خواه کارولینای جنوبی نیز با طرح 
گر بایدن توانایی شناختی لازم برای حضور  این سوال که ا
در یک کمپین سیاسی را ندارد، چطور قصد دارد شش ماه 
دیگر به عنوان رئیس جمهور به کشور خدمت کند،  خواستار 
استعفای او شد. سناتور ریک اسکات،  فرماندار سابق ایالت 
ح کرده است. اسکات در  فلوریدا نیز همین موضوع را مطر
گر بایدن توانایی نامزدی  اظهاراتی مشابه اینطور بیان کرد:  ا
مجدد حزب دموکرات را ندارد قطعا نمی تواند برای شش ماه 
آینده نیز به عنوان رئیس جمهور آمریکا به مردم خدمت کند. 
گزینه استعفای بایدن از سمت ریاست جمهوری در حالی 
مطرح می شود که وی به تازگی مهم ترین برنامه هایش برای 

مدت باقی مانده در کاخ سفید را تشریح کرده است.

آژانسجاسوسیکرهجنوبی: 

 دختر »کیم« جای او را می گیرد

کثر آمریکایی ها خواستار استعفای »بایدن«  ا

بیـــنالمـــلل
 

 

گــــزارش
 دیمیتری پسکوف: 

  روسیه قصد توسعه روابط 
با ونزوئلا را دارد

 سخنگوی کرملین گفت: روسیه قصد دارد روابط با ونزوئلا 
را به طور همه جانبه از جمله در حوزه های حساس توسعه 
دهد زیرا این مساله به نفع هر ۲ کشور است. »دیمیتری 
پسکوف« اظهارکرد: ما در حال توسعه روابط خود با ونزوئلا 
در همه زمینه ها از جمله حوزه های حساس هستیم. 
ما از برنامه های متقابل رهبری ونزوئلا مطلع هستیم. 
چنین همکاری هایی هم به نفع مردم ونزوئلا و هم به نفع 
روسیه است؛ بنابراین ما روابط خود را با ونزوئلا به طور 
همه جانبه توسعه خواهیم داد. بر اساس اعلام کمیسیون 
انتخابات ونزوئلا، پس از شمارش ۸۰ درصد آرا، »نیکولاس 
پیروز  ونزوئلا  جمهوری  ریاست  انتخابات  در  مادورو« 
شده و با کسب ۵۱.۲ درصد آرا برای سومین بار رییس 
جمهور ونزوئلا شده است. خبرگزاری اسپوتنیک به نقل 
از سخنگوی کرملین گزارش کرد: رئیس جمهور ولادیمیر 
وزیر  معاون  کف،  بولگا دیمیتری  دستگیری  از  پوتین 
دفاع سابق روسیه در پرونده کلاهبرداری مطلع شده 
کرد  است. سرویس امنیت فدرال روسیه )FSB( اعلام 
کوف در یک »پرونده فساد« بازداشت و به یک  که بولگا
مرکز بازداشت موقت فرستاده شده است. پسکوف در 
که به  کرملین نیست  کار  کرد: این  کید  این خصوص تا
دستگیری فکر کند، این موضوع مربوط به سازمان های 
تحقیقاتی ما است. طبیعی است که رئیس جمهور از این 
گاه باشد. سخنگوی کرملین در قسمت دیگری  موضوع آ
از اظهاراتش گفت: گزارش های مربوط به نقش ادعایی 
روسیه در حمله به تاسیسات زیرساختی فرانسه در جریان 
بازی های المپیک، »اتهاماتی غیرقابل اثبات« است. 
کید کرد: اخبار جعلی بیشتر، اتهامات بی اساس  پسکوف تا
. واقعیت این است که چنین رسانه های بی کیفیت  بیشتر
زیادی وجود دارد و این مساله و اقدامات به اعتبار این 
رسانه ها چیزی نمی افزایدد. دیمیتری پسکوف اظهارکرد: 
ما روابط چندجانبه ای با یکدیگر داریم و در موضوعات 
گسترده ای با یکدیگر همکاری می کنیم. بنابراین، البته 
برخی از لحظات کاری اجتناب ناپذیر است که دائما توسط 
دولت هایمان حل وفصل می شوند. پیش از این »الکساندر 
لوکاشنکو« رئیس جمهور بلاروس اظهارکرد که با »ولادیمیر 
پوتین« رئیس جمهور روسیه توافق کرده تمامی مسائل 
باقی مانده از جمله مسائل مربوط به امنیت را تا پاییز 
حل وفصل کنند. بر اساس بیانیه مشترک کمیته مشورتی 
امنیتی واشنگتن- توکیو که روز یکشنبه توسط وزارت دفاع 
آمریکا منتشر شد، ایالات متحده و ژاپن یک فرماندهی 
عملیات مشترک )JJOC( را برای تقویت همکاری نظامی 
ایجاد خواهند کرد. این ابتکار مورد توافق »آنتونی بلینکن« 
وزیر امور خارجه ایالات متحده و »لوید آستین« وزیر دفاع، 
به همراه »یوکو کامیکاوا« وزیر خارجه ژاپن و »مینورو کیهارا« 

وزیر دفاع این کشور آسیایی قرار گرفت.

پیروزی »چاویست ها« بر »اپوزیسیون« در ونزوئلا کوتــــاه

  کارشناس مسائل آمریکای لاتین معتقد است انتخاب 
مادورو به عنوان رئیس جمهور ونزوئلا بازوی چپ گرایی در 
کنون آغازین  آمریکای لاتین را مستحکم نگه می دارد و ا

سال های حل بحران هایی است که ونزوئلا طی ۲۵ سال 
گزارش ایسنا، کمیسیون  با آن ها مواجه بوده است. به 
انتخابات ونزوئلا، پس از شمارش ۸۰ درصد آرا در انتخابات 
ریاست جمهوری این کشور نیکولاس مادورو را به عنوان 
رئیس جمهور معرفی کرد. او با کسب ۵۱.۲ درصد آرا برای 
سومین بار در انتخابات ریاست جمهوری ونزوئلا به پیروزی 
کشور ۵۹  خ مشارکت در انتخابات این  دست یافت. نر
درصد اعلام شد. همچنین نیکولاس مادورو با کسب پنج 
میلیون و ۱۵۰ هزار و ۹۲ رای معادل ۵۱.۲ درصد رای گرفت 
و نفر دوم، ادموندو گونزالس چهار میلیون و ۴۴۵ هزار و 
۹7۸ رأی معادل ۴۴.۲ درصد آرا را به دست آورد. »نیکولاس 
مادورو« که برای سومین بار در انتخابات ریاست جمهوری 
گفت: »در  ونزوئلا به پیروزی دست یافت، در سخنانی 
دوره جدید ریاست جمهوری خود، سوگند می خورم که 
جانم را به خاطر فرآیندهای تغییر برای توسعه اقتصادی 

و اجتماعی کشورمان خواهم داد.« مادورو ۶۱ ساله پس از 
اعلام خبر پیروزی اش خطاب به حامیانش بیان داشت: 
»صلح، ثبات و عدالت وجود خواهد داشت. من مرد صلح 
کورینا  که »ماریا  و گفت وگو هستم.« این درحالی است 
ماچادو« رئیس مخالفان ونزوئلا مدعی شد از نظر مخالفان 
دولت »ادموندو گونزالس« رقیب اصلی »نیکولاس مادورو« 
پیروز انتخابات ریاست جمهوری این کشور است. اظهارات 
ح می شود که  رئیس اپوزیسیون ونزوئلا در شرایطی مطر
پیشتر کمیسیون انتخابات این کشور از پیروزی نیکولاس 
مادورو خبر داده بود. ماچادو، رئیس مخالفان ونزوئلا 
پس از منتشرشدن خبر پیروزی مادورو مدعی شد: »من 
می خواهم به همه مردم ونزوئلا و جهان بگویم که ونزوئلا 
رئیس جمهور بعدی خود را دارد و آن »ادموندو گونزالس« 
است. همه دنیا این را می دانند. ما در تمام ایالت های کشور 

پیروز شدیم.«

ملاقات مقامات ارمنستان و ترکیه 
 سخنگوی وزارت خارجه ارمنستان از ملاقات با نماینده 
ترکیه برای بهبود روابط خبر داد. »آنی بدلیان« سخنگوی 
وزارت امور خارجه ارمنستان اظهارکرد که در راستای 
کشور روز سه شنبه   بهبود روابط با ترکیه، مقامات دو 
گزارش  کرد. به  در  مرز بین دو کشور ملاقات خواهند 
خبرگزاری »اینترفکس« بدلیان گفت: »پنجمین نشست 
نمایندگان دو کشور در مرز ارمنستان و ترکیه ۳۰ جولای 
برگزار می شود.« بر اساس این گزارش، ارمنستان و ترکیه 
روابط دیپلماتیک ندارند. اولین دیدار نماینده ارمنستان 
و نماینده ترکیه در مورد روند عادی سازی بین دو کشور در  
ژانویه ۲۰۲۲ در »مسکو« پایتخت روسیه برگزار شد. دو کشور 
پیش تر توافق کردند که اطمینان حاصل شود شهروندان 
کشورهای ثالث اجازه عبور از مرز زمینی ارمنستان و 
ترکیه را دارند و پروازهای باری مستقیم بین دو کشور را 
ع وقت انجام شود. ترکیه سال ۱۹۹۳ مرز خود با  در اسر
ارمنستان را به نشانه همبستگی با جمهوری آذربایجان 
در درگیری با ارمنستان بر سر منطقه قره باغ بست. در 
دسامبر ۲۰۲۱، ارمنستان و ترکیه فرستادگان ویژه ای را برای 
عادی سازی روابط خود منصوب کردند. روابط ترکیه و 
ارمنستان به دلیل کشتار ارامنه در جنگ جهانی اول در 
امپراتوری عثمانی تیره شده؛ جنایاتی که ارمنستان اصرار 
دارد نسل کشی است. ترکیه به شدت برچسب نسل کشی 

را رد می کند.

سفر نخست وزیر ایتالیا به چین
 نخست وزیر ایتالیا در دیدار با شی جین پینگ، چین 
جهانی  بی ثباتی های  مدیریت  در  مهم  واسطه ای  را 
معرفی کرد. جورجیا ملونی، نخست وزیر ایتالیا در اولین 
سفر خود به پکن با شی جین پینگ، رئیس جمهور چین 
دیدار و گفت و گو کرد. ملونی بیان کرد: »بی ثباتی در سطح 
که  گمان می کنم  بین المللی رو به افزایش است و من 
چین خواه ناخواه واسطه ای مهم در همه این تحرکات 
است.« وی در ادامه به »شی« گفت که دو کشور باید 
درباره چگونگی اطمینان از ایجاد و حفظ صلح و ثبات با 
یکدیگر هم فکری کنند. رئیس جمهور چین نیز با اشاره 
به روابط دوستانه و طولانی دو کشور بیان دشات: »هر 
دوطرف از صبر و مدارا و احترام و اعتماد متقابل حمایت 
می کنند و مسیر توسعه خود را انتخاب می کنند.« ملونی 
در دیدار با لی کیانگ، نخست وزیر چین اعلام کرده بود 
که همکاری های دوجانبه میان دو کشور از سر گرفته 
ح  خواهد شد. دولت ملونی در آذر سال گذشته از طر
ج  ح کمربند و جاده( خار چین در تقویت راه ابریشم )طر
شده بود. سفر نخست وزیر ایتالیا به پکن در راستای ترمیم 
روابط آسیب دیده در نتیجه خروج ایتالیا از طرح کمربند 
و جاده چین انجام شد. چین دومین شریک بزرگ تجاری 

غیر اروپایی ایتالیا است.

 مهدی احمدی:

 سینمای ما نیازمند نیروهای تازه است
کید بر جایگاه مهم   مهدی احمدی، فیلمنامه نویس با تا
فیلمنامه در تولید آثار تصویری عنوان کرد که سینمای ما 
نیازمند فکرها و نیروهای تازه است. مهدی احمدی در 
نخستین رویداد استارتاپی فیلمنامه نویسی درباره اهمیت 
برگزاری چنین رویدادهایی بیان کرد: این رویداد یا هر رویداد 
دیگری که بتواند به فیلمنامه نویسی ما کمک کند، قطعا 
اتفاقی است فرخنده اما به این شرط که درست هدایت شود 
و برای انجام آن چشم انداز مشخصی داشته باشیم. صِرف 
برگزاری یک رویداد یا جشنواره، عملا نتیجه  چندانی نخواهد 
داشت و علاقه مندان و شرکت کنندگان در آن نیز سرخورده 
می شوند. وی فیلمنامه را رکن اول هر اثر تصویری دانست و 
افزود: هرچند بدون وجود فیلمنامه نمی توان فیلم یا سریالی 
ساخت اما متاسفانه فیلمنامه، همچنان مهجور مانده است. 
وی درباره دلایل این مساله توضیح داد: یا علاقه مندان به 
درستی هدایت نشده اند یا اینکه بسیاری از کسانی که فکر 
می کنند فیلمنامه نویسان خوبی هستند، ذهنیت نادرستی 
نسبت به خود دارند و فضای کار را اشباع کرده اند. در حال 
حاضر کانون فیلمنامه نویسان بیش از ۲۰۰ عضو دارد که از 
این میان تعداد محدودی فعال هستند. احمدی با اشاره 
به دشواری ساخت آثار تصویری و محدودیت های فراوانی 
که در این زمینه وجود دارد، اضافه کرد: در سال شاید حدود 
۲۰۰ اثر تصویری در سینما و پلتفرم ها ساخته شود در حالی که 
علاقه مندان به فیلمنامه نویسی در سراسر کشور پرشمار 
هستند به خصوص در شهرهای دیگر، استعدادهای بسیاری 
داریم که خوب می نویسند ولی جایی برای ارایه آثار خود 
ندارند. وی با استقبال از برگزاری رویدادهای فیلمنامه نویسی 
افزود: رویداد استارتاپی فیلنامه نویسی می تواند خیلی موثر 
باشد اما باید به شکل برنامه ریزی  شده تری برگزار شود. 
برگزارکنندگان این رویداد ایده های بسیار خوبی دارند 
و حتی در پی این هستند که استعدادهای کشف شده 
در این رویداد را به دوره های آموزشی معرفی کنند که رها 
نشوند. حتما استعدادهای خوبی در این رویداد کشف 
می شوند که با جهت دادن به فعالیت و خلاقیت آن ها، 
که سینمای ما نیازمند  می توان به رشد سینما کمک کرد چرا
نیرو و فکر جوان است. احمدی به برگزارکنندگان رویداد 
استارتاپی فیلمنامه نویسی پیشنهاد کرد که به این رویداد 
نگاه بلندمدت داشته باشند. این فیلمنامه نویس توضیح 
داد: مواردی مانند معرفی برگزیدگان به دوره های آموزشی 
فیلمنامه نویسی و فراهم کردن بستری برای شکل گیری 
که خلق  فیلمنامه به صورت کارگاهی می تواند موثر باشد، چرا
فیلمنامه در دل یک پروسه کارگاهی، معمولا نتیجه خوبی 
به همراه دارد. احمدی اضافه کرد: در دل برگزاری این رویداد 
باید سرمایه های سرگردان و کسانی که بتوانند تولید را سر و 

سامان بدهند، نیز گرد آورد. 

محمدخراسانیزاده:

له موزه هنرهای معاصر باید تخلیه شود   بازارچه لا


